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Kolorektale	fagområde	
Siden sidste generalforsamling er 6 nye kolorektale kirurger blevet certificeret. De tre her i 2018, de andre 
tre i slutningen af 2017 efter generalforsamlingen. Der bliver certificeret ca. 4 om året. 

Sidste år sad jeg som DMCG repræsentant med i en arbejdsgruppe under Sundhedsstyrelsen, der skulle 
udfærdige et oplæg til en generisk model for en kræftkirurgisk uddannelse. Dette oplæg : Systematisk og 
struktureret kompetenceudvikling i kræftkirurgien - Forslag til en generisk model for en ekspertuddannelse 
af speciallæger, en 26 sider lang rapport som d. 14. december 2017 blev sendt frem til Sundheds- og 
Ældreministeriet. Siden da har vi ikke fået nogen tilbagemeldinger og det ser ud som om det er blevet 
bremset i Danske Regioner. De i Kræftplan IV afsatte midler for 2017 og 2018 til et sådan kompetenceløft 
inden for kræftkirurgien synes tabt. Det drejede sig om 11 og 13 millioner kr. Vi har i DKS forespurgt 
Sundhedsstyrelsen og fået netop den tilbagemelding. 

Vi har i fagområdebestyrelsen besluttet at øge antallet af møder til fire om året for at få bedre mulighed for 
at diskutere og initiere forskellige tiltag. F.eks. hvordan bedømmelse af kompetencer inden certificering kan 
optimeres, et større fokus på den teoretiske del, evt. i form af nationale teoretiske kurser og se på 
organisationsstrukturen i fagområdet og DKS. 

Som altid modtager bestyrelsen meget gerne forslag og kommentarer til det kolorektale fagområde. 
Forslag til nye guidelines indenfor det kolorektale område modtages ligeledes gerne. 
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 Formand for det kolorektale fagomåde.  


